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ΠΡΟΣ: ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ

                                                       
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΔΗΜΟΣ ΙΛΙΟΥ
Δ/ΝΣΗ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ
Πληροφορίες: Άννα Παπαμιχαήλ 
Δ/νση: Μπίμπιζα 1
Τ.Κ.:     131 22                                                        
ΤΗΛ:     213-20 30 188, 149
e-mail:  annapapamichail@ilion.gr 

ΘΕΜΑ:  Υλοτομία ή μη δέντρων σε διάφορα σημεία του Δήμου.

Η Διαπαραταξιακή Eπιτροπή, όπως αυτή ορίστηκε με την υπ’ αρ. 118/2021 Α.Δ.Σ. και 
τροποποιήθηκε με τις υπ’ αρ. 149/2022 και 142/2023 Α.Δ.Σ. για να εισηγείται προς το 
Δ.Σ. την υλοτομία ή μη δέντρων για τα έτη 2021 και εντεύθεν, απαρτίζεται από τους 
Δ.Σ.: κ.κ. Κουμαραδιό Γεώργιο, Βομπιράκη Νικολέττα, Γκιόκα – Λιόση Στυλιανή, 
Γραμμένου Μαρία, Μπατσή Χρήστο και Κυριακοπούλου Πετρούλα και τους 
υπαλλήλους του Δήμου: κα Δημητρακοπούλου Αγγελική, με αναπληρωτή αυτής τον 
κο Σκεντέρη Κωνσταντίνο, και κα Παπαμιχαήλ Άννα, με αναπληρώτρια αυτής την κα 
Ράππου Μαριάνθη.
Η επιτροπή συνεδρίασε στο γραφείο του Αντιδημάρχου της Διεύθυνσης 
Περιβάλλοντος την Πέμπτη 06-07-2023.
Παρόντες ήταν οι κ.κ. :
1. Βομπιράκη Νικολέττα 
2. Κουμαραδιός Γεώργιος
3. Γραμμένου Μαρία
4. Γκιόκα – Λιόση Στυλιανή
5. Παπαμιχαήλ Άννα
6. Σκεντέρης Κωνσταντίνος

Απόντες οι κ.κ. :
1. Μπατσής Χρήστος 
2. Κυριακοπούλου Πετρούλα

Αφού εξέτασε τα υποβληθέντα αιτήματα σχετικά με την υλοτομία ή μη δέντρων σε 
διάφορα σημεία του Δήμου (πεζοδρόμια – κοινόχρηστοι χώροι), εισηγείται προς το 
Δημοτικό συμβούλιο:

Α. Τη διατήρηση των δέντρων (μη υλοτομία) στις παρακάτω περιπτώσεις:

1. 25ο Νηπιαγωγείο Ιλίου
Σχετική  η υπ’ αριθ. πρωτ.: 43145/09-06-2023 αίτηση της κ. Σταματοπούλου Μαρίας, 
προϊσταμένης του 25ου νηπιαγωγείο Ιλίου,  με την οποία αιτείται την υλοτομία ενός 
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δέντρου γιατί όπως επικαλείται δημιουργεί πρόβλημα. Όπως αναφέρεται στην 
αίτηση, στο χώρο του σχολείου υπάρχει ένα δέντρο που οι ρίζες του έχουν ανυψώσει 
τις πλάκες  του αύλειου χώρου και το εσωτερικό δάπεδο της αίθουσας διδασκαλίας, 
με αποτέλεσμα να είναι επικίνδυνο για τα παιχνίδια των παιδιών και τις 
δραστηριότητές τους. 

Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη την Τρίτη 13-06-2023 στο σημείο που 
βρίσκεται το εν λόγω δέντρο, στον αύλειο χώρο του 25ου νηπιαγωγείου Ιλίου 
(Καλπακίου και Ρόδου), όπου διαπιστώθηκαν τα εξής: Στην αυλή του σχολείου 
φύεται ένα δέντρο (βραχυχίτωνας) με διάμετρο κορμού 90cm. Το δέντρο είναι 
ευθυτενές, μέτριου ύψους, με πλούσια βλαστική ανάπτυξη, ενώ οι ρίζες του έχουν 
ανασηκώσει τις πλάκες της αυλής, γεγονός που καθιστά την αυλή επικίνδυνη για 
ατυχήματα κατά τη διάρκεια των δραστηριοτήτων των παιδιών. Επιπλέον, 
παρατηρήθηκαν προβλήματα και στο δάπεδο της αίθουσας διδασκαλίας, τα οποία 
χρήζουν περαιτέρω διερεύνησης από την αρμόδια υπηρεσία.

Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία του δέντρου, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά με τη διατήρηση (μη υλοτομία) αυτού. 
Προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τ.Υ.) προβεί στην αποκατάσταση των ζημιών 
που έχουν προκληθεί στην αυλή και στην αίθουσα διδασκαλίας του σχολείου. 

2. Καππαδοκίας και Αρκαδίου:

Σχετική η υπ’ αριθ. πρωτ.: 43898/13-06-2023 αίτηση του κου Μάλλιου Αθανάσιου με 
την οποία αιτείται την υλοτομία ενός δέντρου (πεύκου) γιατί όπως επικαλείται 
δημιουργεί πρόβλημα. Σύμφωνα με την αίτηση, οι ρίζες του δέντρου έχουν 
ανασηκώσει το πεζοδρόμιο. Από κάτω από το δέντρο υπάρχει κεντρικός αγωγός της 
ΕΥΔΑΠ, ο οποίος είχε σπάσει στο παρελθόν. 

Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη την Παρασκευή 23-06-2023 στο σημείο που 
βρίσκεται το εν λόγω δέντρο επί των οδών Καππαδοκίας και Αρκαδίου, όπου 
διαπιστώθηκαν τα εξής: Το συγκεκριμένο δέντρο (πεύκο) είναι ευθυτενές, μεγάλου 
ύψους και καλής βλαστικής ανάπτυξης. Η περίμετρος του κορμού του είναι περίπου 
138εκ. και φύεται σε γωνία πεζοδρομίων πλάτους περίπου 157εκ. (επί της 
Καππαδοκίας) και 155εκ. (επί της Αρκαδίου). Οι πλάκες του πεζοδρομίου έχουν 
ανασηκωθεί με αποτέλεσμα το πεζοδρόμιο να μην είναι εύκολα προσβάσιμο από 
τους πεζούς. 

Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία του δέντρου, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά με τη διατήρηση (μη υλοτομία) αυτού. 
Προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τμήμα εφαρμογών πρασίνου - ΔΕΔΔΗΕ) 
προβεί σε κλάδεμα του δέντρου καθώς η κόμη του δέντρου είναι πλησίον των 
καλωδίων της ΔΕΔΔΗΕ. Επίσης, όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τ.Υ.) προβεί στις 
απαραίτητες ενέργειες για την έντεχνη αποκατάσταση του πεζοδρομίου. Σε ότι 
αφορά το θέμα του κεντρικού αγωγού της ΕΥΔΑΠ, το θέμα θα πρέπει να εξεταστεί 
από την αρμόδια υπηρεσία.
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3. Αδριανού 32-34

Σχετική η υπ’ αριθ. πρωτ.: 43110/09-06-2023 αίτηση της κας Σταθοπούλου 
Κωνσταντίνας, με την οποία αιτείται την υλοτομία ενός δέντρου γιατί όπως 
επικαλείται δημιουργεί πρόβλημα. Σύμφωνα με την αίτηση, στο χώρο υπήρχαν 2 
δέντρα οι ρίζες των οποίων προκάλεσαν το σπάσιμο του σωλήνα του νερού, με 
αποτέλεσμα να προκληθεί μεγάλη ζημιά στο υπόγειο της πολυκατοικίας και να 
πλημυρίσει. Το ένα δέντρο κόπηκε και επισκευάστηκε ο αγωγός. Το συνεργείο που 
επισκεύασε τη ζημιά ανέφερε ότι και το δεύτερο δέντρο θα πρέπει να κοπεί καθώς 
θα προκαλέσει εκ νέου ζημιά στον αγωγό του νερού.  

Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη στο σημείο που βρίσκεται το εν λόγω δέντρο 
επί της οδού Αδριανού 32-34, όπου διαπιστώθηκαν τα εξής: Το συγκεκριμένο δένδρο 
(βραχυχίτωνας) είναι ευθυτενές, μεγάλου ύψους και καλής βλαστικής ανάπτυξης. 
Φύεται επί πεζοδρομίου πλάτους 2μ. περίπου. Η περίμετρος του κορμού είναι 
περίπου 80εκ.  

Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία του δέντρου, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά με τη διατήρηση (μη υλοτομία) αυτού. 
Προτείνεται όπως το θέμα που αφορά τον κεντρικό αγωγό της ΕΥΔΑΠ εξεταστεί από 
την αρμόδια υπηρεσία. 

4. Ζίτσης 78Α

Σχετικό το αίτημα της κας Καραπανάγου Γεωργίας που υπεβλήθη ηλεκτρονικά στις 
06-06-2023 στην ιστοσελίδα του δήμου μας (ilion@ilion.gr) και προωθήθηκε στη 
Διαπαραταξιακή με το υπ’ αριθ. πρωτ.: 44356/14-06-2023 έγγραφο του Τμήματος 
Εφαρμογών Πρασίνου. Σύμφωνα με το αίτημα, στο πεζοδρόμιο μπροστά από το σπίτι 
της κας Καραπανάγου υπάρχουν δύο δέντρα. Το ένα εξ αυτών έχει μεγαλώσει πολύ 
που φτάνει στο ύψος του τρίτου ορόφου. Επίσης, έχει προσκαλέσει ζημιές στο 
πεζοδρόμιο και προχωράει προς την είσοδο του σπιτιού. 

Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη στις 13-06-2023 στο σημείο που βρίσκονται 
τα εν λόγω δέντρα επί της οδού Ζίτσης 78Α, όπου διαπιστώθηκαν τα εξής: Τα 
συγκεκριμένα δέντρα (βραχυχίτωνες) είναι ευθυτενή, μεγάλου ύψους και 
ικανοποιητικής βλαστικής ανάπτυξης. Φύονται επί πεζοδρομίου πλάτους 1,40μ. 
περίπου. Η περίμετρος των κορμών είναι περίπου 92εκ. έκαστο. Οι ρίζες των δέντρων 
έχουν ανασηκώσει τις πλάκες του πεζοδρομίου, καθιστώντας την διάβαση των πεζών 
στο πεζοδρόμιο δύσκολη και επικίνδυνη για πτώσεις.

Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία των δέντρων, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά με τη διατήρηση (μη υλοτομία) αυτών. 
Προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τ.Υ.) προβεί στις απαραίτητες ενέργειες για 
την έντεχνη αποκατάσταση του πεζοδρομίου και όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τμήμα 
Εφαρμογών Πρασίνου) προβεί στις απαραίτητες καλλιεργητικές επεμβάσεις.
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5. ΠΡΕΒΕΖΗΣ 100 - 102
Σχετική  η υπ’ αριθ. πρωτ.: 44315/14-06-2023 αίτηση της κας Αθανασούλα Στέλλας 
με την οποία αιτείται την υλοτομία ενός δέντρου καθώς, όπως επικαλείται, 
δημιουργεί πρόβλημα. Σύμφωνα με την αίτηση, τα πλακάκια του πεζοδρομίου έχουν 
αρχίσει να πετάγονται εξαιτίας των ριζών του δέντρου. Τα εν λόγω πλακάκια είναι 
μπροστά από το πάρκινγκ της πολυκατοικίας με αποτέλεσμα να βρίσκουν τα 
αυτοκίνητά κατά την είσοδο και έξοδο. Επίσης, η κατεύθυνση που ακολουθούν οι 
ρίζες είναι προς τα ρολόγια της ΕΥΔΑΠ. 

Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη στο σημείο που βρίσκονται το εν λόγω δέντρο 
(βραχυχίτωνας), επί της οδού Πρεβέζης 100-102, όπου διαπιστώθηκαν τα εξής: το 
δέντρο φύεται σε πεζοδρόμιο πλάτους 1,60μ. περίπου, πολύ κοντά στη 
γκαραζόπορτα που οδηγεί στο πάρκινγκ της πολυκατοικίας. Το εν λόγω δέντρο είναι 
ευθυτενές, μεγάλου ύψους και ικανοποιητικής βλαστικής ανάπτυξης. Η περίμετρος 
του κορμού είναι 1,09μ. περίπου. Οι ρίζες του δέντρου έχουν ανασηκώσει τις πλάκες 
του πεζοδρομίου, γεγονός που καθιστά τη διάβαση των πεζών στο πεζοδρόμιο και 
την είσοδο των οχημάτων στο πάρκινγκ δύσκολη.

Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία του δέντρου, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά με τη διατήρηση (μη υλοτομία) αυτού. 
Προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τ.Υ.) προβεί στην έντεχνη αποκατάσταση του 
πεζοδρομίου με δημιουργία κατάλληλου χώρου ανάπτυξης του δέντρου και όπως η 
αρμόδια υπηρεσία (Τμήμα εφαρμογών πρασίνου, ΔΕΔΔΗΕ) προβεί σε έλεγχο του 
δέντρου καθώς η κόμη του εφάπτεται με τα καλώδια της ΔΕΔΔΗΕ.

6. ΜΑΥΡΙΚΙΟΥ 14

Σχετική  η υπ’ αριθ. πρωτ.: 47409/23-06-2023 αίτηση της κας Αθητάκη Βασιλείας με 
την οποία αιτείται την υλοτομία δύο δέντρων καθώς όπως επικαλείται δημιουργούν 
πρόβλημα. Σύμφωνα με την αίτηση, τα κλαδιά των δέντρων σκίζουν τις σίτες των 
παραθύρων του σπιτιού και το ένα εκ των δύο δέντρων είναι σάπιο. 

Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη στο σημείο που βρίσκονται τα εν λόγω 
δέντρα, επί της οδού Μαυρικίου 14, όπου διαπιστώθηκαν τα εξής: Τα συγκεκριμένα 
δέντρα (σοφόρες) φύονται σε πεζοδρόμιο πλάτους 1,20μ. περίπου, οι κορμοί τους 
έχουν περίμετρο 59εκ. και 56εκ. έκαστο περίπου. Είναι ευθυτενή, μικρού ύψους και 
πλούσιας βλαστικής ανάπτυξης. Οι ρίζες των δέντρων έχουν ανασηκώσει και έχουν 
σπάσει τις πλάκες του πεζοδρομίου. Μακροσκοπικά, δεν διαπιστώνεται σήψη σε 
κανένα από τα δύο δέντρα.

Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία των δέντρων, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά με τη διατήρηση (μη υλοτομία) αυτών. 
Προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τ.Υ.) προβεί στην έντεχνη αποκατάσταση του 
πεζοδρομίου και όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τμήμα Εφαρμογών Πρασίνου) προβεί 
στις απαραίτητες καλλιεργητικές επεμβάσεις.
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Β. Την υλοτομία των δέντρων στις παρακάτω περιπτώσεις:

1. Αιτήματα Τμήματος εφαρμογών πρασίνου
Σχετικό το υπ’ αριθ. πρωτ.: 44356/14-06-2023 έγγραφο του Τμήματος Εφαρμογών 
Πρασίνου του δήμου μας σχετικά με δέντρα που απασχολεί η εικόνα τους. 
Συγκεκριμένα:

i. Γαλερίου (πεζόδρομος)
Αρμόδιοι υπάλληλοι του δήμου από την Δ/νση Περιβάλλοντος, τη Δ/νση Τεχνικών 
Υπηρεσιών και τη Διεύθυνση Απορριμμάτων και Πρασίνου και ο Αντιδήμαρχος Τ.Υ. 
μετέβησαν στο σημείο για έλεγχο της κατάστασης των πεύκων, όπου διαπιστώθηκαν 
τα εξής: Στον πεζόδρομο της οδού Γαλερίου μεταξύ των οδών Πορφύρας και 
Βελισαρίου, στη δεξιά πλευρά του πεζοδρόμου, έπεσε αιφνίδια στις 05-06-2023 ένα 
πεύκο που ήταν ευθυτενές και μεγάλου ύψους. Τα υπόλοιπα 9 πεύκα είναι επίσης 
μεγάλου ύψους (άνω των 15μ.). Ξεκινώντας την αρίθμηση των πεύκων από την οδό 
Βελισσαρίου, διαπιστώθηκε ότι τα πεύκα νούμερο 3 και νούμερο 4 έχουν πάρει 
μεγάλη και επικίνδυνη κλίση. Το νούμερο 3 προς τον πεζόδρομο και το νούμερο 4 
προς το ανοιχτό γήπεδο μπάσκετ. Τα πεύκα νούμερο 5, νούμερο 7 και νούμερο 9 
έχουν πάρει μικρότερη κλίση προς τον πεζόδρομο. Τα υπόλοιπα 4 δέντρα είναι 
ευθυτενή. Θα πρέπει να αναφερθεί ότι το πεύκο που έπεσε αιφνίδια την 5η Ιουνίου 
2023 ήταν επίσης ευθυτενές. Και στα 9 πεύκα διαπιστώθηκε ότι μέρος του ριζικού 
συστήματος βρίσκεται εκτεθειμένο υπέργεια, μετά από τις τεχνικές εργασίες 
διαμόρφωσης του πεζοδρόμου. Κατά τον επιτόπιο έλεγχο δεν ήταν εφικτό να 
διαπιστωθεί το βάθος και η έκταση του ριζικού συστήματος των δέντρων. Συζητήθηκε 
η δυνατότητα στήριξης των δέντρων, όπου οι υπάλληλοι και ο Αντιδήμαρχος Τ.Υ. 
ανέφεραν ότι τα δέντρα Νο 3 και Νο 4 που έχουν πάρει μεγάλη κλίση δεν είναι τεχνικά 
δυνατόν να στηριχθούν. Για τα υπόλοιπα δέντρα θα πρέπει να γίνει μια πιο 
εμπεριστατωμένη έρευνα για την έντεχνη και ασφαλή υποστήριξή τους.

Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη την μεγάλη επισκεψιμότητα 
της περιοχής και λόγους ασφάλειας, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό Συμβούλιο 
όπως αποφασίσει σχετικά με την υλοτομία του 3ου και του 4ου πεύκου που φύονται 
επί του πεζόδρομου της οδού Γαλερίου, μεταξύ των οδών Πορφύρας και Βελισαρίου 
(ξεκινώντας την αρίθμηση των πεύκων από την οδό Βελισσαρίου), Προτείνεται όπως 
η αρμόδια υπηρεσία (Τ.Υ.) προβεί σε σχέδιο ανάπλασης του πεζόδρομου με φύτευση 
νέων δέντρων, κατάλληλων για τον χώρο (σε συνεργασία με το Τμήμα εφαρμογών 
πρασίνου), και στην εξέταση της δυνατότητας στήριξης των υπολοίπων 7 δέντρων, 
προς αποφυγή αιφνίδιων πτώσεων και πρόκλησης ατυχημάτων. Επιπλέον, 
προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τμήμα Εφαρμογών Πρασίνου) προβαίνει σε 
τακτικό έλεγχο των απομεινάντων δέντρων και σε κλάδεμα των πολύ υψηλών 
πεύκων για την μείωση του όγκου της κόμης τους.

ii. Λαγκαδίου 8
Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη την Τρίτη 06-06-2023 στο σημείο που 
βρίσκεται το εν λόγω δέντρο, επί του πεζοδρόμου στην πάροδο της οδού Λαγκαδίου 
8, όπου διαπιστώθηκαν τα εξής: Το συγκεκριμένο δένδρο (κουτσουπιά) έχει μεγάλη 
κλίση και είναι μέτριου ύψους. Το δέντρο εμφανίζει μεγάλη ξήρανση των κλάδων 
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(άνω του 50%). Η περίμετρος του κορμού του είναι 1,12 μ. περίπου. Οι ρίζες του έχουν 
ανασηκώσει τις πλάκες του πεζοδρόμου, γεγονός που καθιστά τη διάβαση στο 
πεζόδρομο δύσκολη και επικίνδυνη.  

Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους που 
αναφέρονται ανωτέρω, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό Συμβούλιο όπως 
αποφασίσει σχετικά με την υλοτομία αυτού. Προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία 
(Τ.Υ.) προβεί στην έντεχνη αποκατάσταση του πεζοδρόμου και όπως η αρμόδια 
υπηρεσία (Τμήμα Εφαρμογών Πρασίνου) προβεί σε φύτευση νέου δέντρου σε άλλο 
σημείο του δήμου.

Παρακαλούμε όπως αποφασίσετε σχετικά.

Ο Αντιδήμαρχος της Διεύθυνσης Περιβάλλοντος

Κουμαραδιός Γεώργιος
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